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Enhetschef         Toni Mellblom 

 

§ 1. Sammanträdet öppnas 

 

Ordföranden öppnade sammanträdet och hälsade alla välkomna.  

 

§ 2. Godkännande av dagordningen 

 

Dagordningen godkändes.  

 

Till övriga frågor anmäldes  

- Artikel för faktagranskning 

- Inbjudan till den 15/10 

- Kostnad utegym i Tessinparken, kvarstående fråga 

 

§ 3. Utseende av protokolljusterare 

Anders Carlsson utsågs att tillsammans med ordföranden Charlotte Norlin justera dagens 

protokoll.  

 

§ 4. Datum för protokolljustering 

Protokollet justeras via mejl och undertecknas vid nästkommande möte. 

 

§ 5. Föregående protokoll  

 

Föregående protokoll 2012-08-16 godkändes. 

 

§ 6. Stadsdelsförvaltningens pågående ärenden 

 

- Tertialrapport 2  

Samtliga ledamöter i rådet har haft möjlighet att ta del av MBL-upplagan av 

Tertialrapport 2. Rådet reserverar sig mot förvaltningens skrivning i rapporten om att i 

syfte att minska kostnaderna göra mer restriktiva bedömningar i samband med beslut om 

insatser. Rådet anser att förvaltningen i samband med mer restrektiva bedömningar också 

har satt i system att brukare antas överklaga beslutet om de inte anser sig nöjda med fattat 

beslut om insats. De påtalar att inte alla brukare har förmåga eller kunskap att överklaga. 

Ordförande ger ett exempel på där en mer restriktiv bedömning har drabbat en brukare. 

Förvaltningen menar att en handläggare alltid ska vara behjälplig i samband med att en 

överklagan ska skrivas. Rådet antar att det kan innebära att en konfliktsituation uppstår. 

 

Anna-lena Christensson Österberg informerar rådet om stadsdelsförvaltningens och 

socialtjänstavdelningens budgetläge. Stadsdelsförvaltningen som helhet prognostiserar ett 

överskott om ca 2.2 mnkr och Socialtänstavdelningen prognostiserar ett underskott om ca 

10.9 mnkr. Ekonomiskt bistånd prognostiserar ett underskott 4.0 mnkr, Omsorg om 

funktionshindrade/Stöd och serviceenheten 3.7 mnkr och 4,5 mnkr rör 
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Socialpsykiatri/Socialpykiatriskaenheten, totalt 12.2 mnkr. Underskottet har resucerats till 

10.9 mnkr genom intäkter och Familjeenhetens överskott.   

 

- Info om remissvar hemsjukvård 

Anna-Lena Christensson Österberg informerar om ärendet/hemsjukvård.  

Under de senaste två decennierna har ca två tredjedelar av landets kommuner övertagit 

ansvaret för hemsjukvård i ordinärt boende, i större eller mindre utsträckning från 

landstinget. I de kommuner där hemsjukvården är kommunaliserad har en ökad 

utbyggnad skett.  Syftet med ”Hemsjukvård 2015” är att följa regeringens viljeriktning att 

på frivillig väg överföra delar av hemsjukvården till kommunerna. Det presenterade 

förslaget innebär i korthet att all hälso- och sjukvård som är sammanhängande över tid 

och som ges i individens bostad eller motsvarande till personer 18 år och äldre överförs 

till kommunerna. Hemsjukvård ska kunna erhållas alla dagar och alla tider på dygnet. 

Landstinget föreslås även fortsättningsvis vara huvudman för läkarinsatserna. 

Förvaltningen ser positivt på den i remissen förslagna omfattningen och inriktningen för 

den kommunaliserade hemsjukvården. Både ansvarsområden och kostnader behöver 

förtydligas innan dess att Stockholms stad tar över ansvaret för hemsjukvården från 

Stockholms läns landsting.   

 

§ 7. Information från Stöd och servicenheten 

Toni Mellberg redogör för vad verksamhetens underskott i huvudsak beror på och hur 

bedömningen av tilldelningen av medel sker. Budgeten för verksamhetsområdet Omsorg 

om personer med funktionsnedsättning  baseras utifrån dels ett fast anslag dels en 

prestationsrelaterad del, vilken avläsas vid två tillfällen per år och prestationsjusteringar 

görs. Toni informerar om att en orsak till underskottet är ett fortsatt ökat antal ärenden 

och insatser och rådande schabloner täcker inte kostnaderna. Kostnaderna för taxi-resor 

till och från dagliga verksamheter är höga och svåra att påverka. Vidare informerar Toni 

om att kostnader för placeringar, särskilt för barn och unga, på boenden som inte är LOV-

anslutna också är en stor del av underskottet.  

Rådet informeras om hur Lagen om Valfrihet (LOV) fungerar i praktiken, dvs att den är 

bra för den enskilde, men att den är kostnadsdrivande. Rådet undrar varför inte mer 

pengar tillförs, vilket är en politisk fråga och besvaras inte av förvaltningen. 

Toni Mellberg understryker att all handläggning sker alltid med den enskildes behov i 

fokus, trots budgetläget. Det händer att tidigare beviljade insatser minskar, men det 

förekommer också att tidigare beviljade insatser ökar. Det är även så att personer som till 

synes är i behov av insatser avstår.  

 

§ 8. Information från Socialpsykiatrienheten 

Håkan Wiegandt redogör för vad verksamhetens underskott i huvudsak beror på och hur 

tilldelningen av medel sker. Budgeten för verksamhetsområdet socialpsykiatri baseras helt 

på fasta anslag, vilka idagsläget inte täcker reella kostnader. För året 2012 var det fasta 

anslaget 1 mnkr mindre än för 2011. Enhetens underskott ligger i huvudsak på 

beställarsidan/myndighetsdelen och avser främst kostnader för HVB-hemsplaceringar för 

brukare med stora vårdbehov som inte kan tillgodoses av stadens LOV-anslutna utförare, 

samt ett ökat behov av insatser. Utförarenheten redovisar ett underskott som avser 
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gruppbostaden med särskilt service på Sandhamnsgatan, där det aktuella 

ersättningssystemet inte täcker kostnaderna för den personalbemanning som krävs för 

bostadens brukargrupp. Underskottet om ca 1.7 mnkr gör att gruppbostaden är under 

avveckling och samtliga boende flyttas till andra boenden. Detta sker succesivt och 

varsamt i samverkan med den enskilde, godman eller anhöriga. Håkan menar att de 

personer som hittills har flyttat tycks ha funnit sig till rätta bra i de nya boendena.  

Rådet förstår förvaltningens svårigheter med att tillmötesgå brukarnas behov inom 

budgetramen, men vill ändå understryka att så här kan inte samhället behandla personer 

som av olika skäl är utsatta. Rådet förhör sig med förvaltningen om det är klarlagt för 

stadens politiker om rådande situation i synnerhet inom verksamhetsområdet  

socialpsykiatri. Förvaltningen har uppfattningen att situationen är känd. 

 

För att minska kostnaderna görs inom Socialpsykiatriskaenheten liksom inom Stöd och 

serviceenheten bl a mer restriktiva bedömningar än tidigare, vilket rådet ifrågasätter, 

utifrån vetskap om hur vissa brukare har hamnat i betydande svårigheter pga av indragna 

insatser. Håkan menar att beslut ändras endast där så är möjligt och att just neddragningar 

av insatser också kan göra att fler brukare kan få sina behov tillgodosedda. 

 

Håkan beskriver att hans erfarenheter av landstingets psykiatri är att den inte är i fas med 

behoven och att personer som egentligen är i behov av mer psykiatriska insatser inte får 

det, vilket belaster det kommunala ansvaret inom socialpsykiatrin. Det finns ett stort 

behov av psykiatrisk öppenvård.Samarbetet mellan parterna är under utveckling, men det 

tar tid.  

 

Idag kan förvaltningen/kommunen se att fler ärenden än tidigare finns inom det 

neuropsykiatriskaområdet. De insatser som kommunen idag kan erbjuda målgruppen  är 

inte anpassade efter behovet och behöver utvecklas.  

 

Håkan informerar om att den öppna frivilliga verksamheten som under ett år har bedrivits 

i samverkan med Norrmalm på Fristaden avslutas och återförs till Östermalm. 

Verksamheten kommer att placeras inom Arbetscentrums lokaler och ha inriktningen 

friskvård. 

 

§ 9. Övriga frågor 

 

- Artikel för faktagranskning 

Ordförande bad förvaltningen om hjälp att faktagranska en artikel som ordförande 

planerat att få publicerad. Artikeln hade rubriken; Vill vi ha en stad där de mest utsatta 

diskrimineras. Förvaltningen gjorde några faktajusteringar. 

 

- Inbjudan  

Till kommande sammanträde den 15/10 kommer representanter för byggnationen av 

Norra  Djurgårdsstaden till rådet för att informera. 

 

- Kvarstående fråga 
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Vid tidigare sammanträde förhörde sig rådet om kostnaden för utomhusgymmet i 

Tessinparken., vilket rådet informeras om denna gång. Enligt uppgift från 

Parkmiljöavdelningen var kostnaden ca 198 tkr. 

 

 

§ 10. Datum för nästa möte  

 

Nästa rådsmöte är 2012 -10-15 kl.15.00 - 16.30. Lokal: Gärdet, Karlavägen 104, 6 tr. 

  

§ 11. Avslutning  

Ordföranden tackade alla närvarande och avslutade mötet.  


